

RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX-TRAVAIL-PATRIE

RÉGION DU CENTRE

DÉPARTEMENT DE LA MEFOU-ET-AKONO

COMMUNE D'AKONO

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES MARCHÉS



REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE-WORK-FATHERLAND

CENTRE REGION

MEFOU-AND-AKONO DIVISION

AKONO COUNCIL

INTERN TENDER'S BOARD

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°001/AONO/J12.02/CAK/CIPM/2026 DU 05 FÉVRIER 2026, EN EN PROCEDURE D'URGENCE POUR LA CONSTRUCTION ET RECONSTRUCTION DE CERTAINS OUVRAGES D'ART EFFONDRES DANS LA COMMUNE D'AKONO DÉPARTEMENT DE LA MEFOU-ET-AKONO RÉGION DU CENTRE.

- LOT 1 : RECONSTRUCTION D'UN PONT EFFONDRE SUR LA RIVIERE OSSOE MIMBANG (12 M) AVEC AMENAGEMENT DES ACCÈS SUR LA ROUTE COMMUNALE MEZALI-MFIDA
- LOT 2: RECONSTRUCTION D'UN PONT EFFONDRE SUR LA RIVIERE OSSOE KOBOK (9 M), AVEC AMENAGEMENT DES ACCÈS SUR LA ROUTE

FINANCEMENT : Budget du MINTP, Exercice 2026

1- Objet de l'Appel d'Offres National Ouvert :

Le Maire de la Commune d'Akono (Autorité Contractante), lance, en procédure d'urgence, un Appel d'Offres National Ouvert pour les travaux de construction et reconstruction de certains ouvrages d'art effondrés dans la Commune d'AKONO, Département de la Mefou-et-Akono, Région du Centre.

- Lot 1 : Reconstruction d'un pont effondré sur la rivière OSSOE MIMBANG (12 m) avec aménagement des accès sur la route Communale MEZALI-MFIDA ;
- Lot 2: Reconstruction d'un pont effondré sur la rivière OSSOE KOBOK (9 m), avec aménagement des accès sur la route.

2-Consistance des travaux

Ces travaux consisteront à l'aménagement et l'entretien des tronçons de route concernés. Il s'agira d'une combinaison des méthodes de Haute Intensité d'Equipements HIEQ et de Haute Intensité de Main-d'œuvre (HIMO). Il s'agit d'utiliser de préférence la Main d'Œuvre locale riveraine desdites routes afin d'assurer le maximum de retombées économiques du projet au profit de ces populations. Dans cet ordre d'idées, l'association des comités de route mise en place dans le cadre du projet sera hautement appréciée.

Ces travaux comprennent les opérations suivantes dont la liste n'est pas exhaustive :

- SERIE 000 : INSTALLATIONS ;
- SERIE 100 : NETTOYAGE ET TERRASSEMENTS ;
- SERIE 300 : ASSAINISSEMENT- DRAINAGE ;
- SERIE 400 : OUVRAGES D'ART ;
- SERIE 500 : SIGNALISATION ET EQUIPEMENTS DE SECURITE ;
- SERIE 600 : DIVERS.

L'ensemble de ces opérations sont détaillées ainsi qu'il suit :

L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable. L'absence du timbre au tarif en vigueur et accompagnée d'un récépissé de consignation délivré par la CDEC.

N° du lot	Désignation	Montant prévisionnel	Montant de la caution (1%)
1	TRAVAUX DE RECONSTRUCTION D'UN PONT EFFONDRE SUR LA RIVIERE OSSOE MIMBANG (12 M) AVEC AMENAGEMENT DES ACCÈS SUR LA ROUTE COMMUNALE MEZALI-MFIDA	122 171 625 (Cent vingt-deux millions cent soixante-onze mille six cent vingt-cinq) francs CFA	1 221 716 (Un million deux cent vingt un mille sept cent seize) francs CFA
2	TRAVAUX DE RECONSTRUCTION D'UN PONT EFFONDRE SUR LA RIVIERE OSSOE KOBOK (9 M), AVEC AMENAGEMENT DES ACCÈS SUR LA ROUTE	158 914 685 (Cent cinquante-huit millions neuf cent quatorze mille six cent cinquante-cinq) francs CFA	1 589 147 (Un million cinq cent quatre-vingt-neuf mille cent quarante-sept) francs CFA

10. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier physique peut être consulté gratuitement dans les services du MO / MOD (Mairie d'Akono, Service Technique (SIGAM)), BP : 02 Akono, Tél 696 54 22 97 aux heures ouvrables, dès publication du présent Avis.

11. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

La version physique du dossier peut être obtenu au [lieu de retrait du Dossier d'Appel d'Offres (Service (SIGAM), Service Technique (SIGAM)), BP : 02 Akono, Tél 696 54 22 97]] dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable des frais d'achat du DAO de deux cent mille (200 000) francs CFA et deux timbres communaux, payable à la Recette Municipale de la Commune d'Akono.

12- Remise et présentation des offres :

Les offres rédigées en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un original et six (06) copies marquées comme telles devront parvenir à la Mairie d'Akono au plus tard le 10 Mars 2026 à 10 heures (heure locale), et devront porter la mention :

« APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT »

N°001/AONO/J12.02/CAK/CIPM/2026 DU 05 FÉVRIER 2026, EN EN PROCEDURE D'URGENCE POUR LA CONSTRUCTION ET RECONSTRUCTION DE CERTAINS OUVRAGES D'ART EFFONDRES DANS LA COMMUNE D'AKONO DÉPARTEMENT DE LA MEFOU-ET-AKONO RÉGION DU CENTRE.

- LOT 1 : RECONSTRUCTION D'UN PONT EFFONDRE SUR LA RIVIERE OSSOE MIMBANG (12 M) AVEC AMENAGEMENT DES ACCÈS SUR LA ROUTE COMMUNALE MEZALI-MFIDA
- LOT 2: RECONSTRUCTION D'UN PONT EFFONDRE SUR LA RIVIERE OSSOE KOBOK (9 M), AVEC AMENAGEMENT DES ACCÈS SUR LA ROUTE

« (À N'OUVRIR QU'EN SÉANCE DE DÉPOUILLEMENT) »

13. Recevabilité des plis

Les pièces Administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous pli scellé.

15.2 Critères essentiels de qualification

Les critères essentiels seront évalués de manière binaire (oui ou non). Les critères essentiels relatifs à la qualification des candidats portent sur :

- 1) Attestation et le rapport de visite de site signée sur l'honneur ;
- 2) Références de l'entreprise
- 3) Qualification et expérience du personnel ;
- 4) Matériels proposés ;
- 5) Méthodologie, planning et délai ;
- 6) Capacité de financière ;
- 7) Programme d'exécution des travaux ;
- 8) CCAP dûment paraphé à toutes les pages, daté, signé et cacheté à la dernière page ;
- 9) CCTP dûment paraphé à toutes les pages, daté, signé et cacheté à la dernière page.

16- Attribution :

Le Maître d'Ouvrage ou le Maître d'Ouvrage Délégué attribuera le marché au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre est évaluée la moins disante en incluant le cas échéant les remises proposées.

NB : Le candidat pourra être attributaire des deux (02) lots.

17. Nombre maximum de lots :

Un candidat peut soumissionner pour un ou plusieurs lots, mais peut être attributaire des deux (02) lots. Au cas où un soumissionnaire serait le moins disant pour les deux (02) lots, le Maître d'Ouvrage ou le Maître d'Ouvrage Délégué lui attribuera lesdits lots selon les conditions prévues dans le RPAO

18. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant quatre-vingt-dix 90 jours à partir de la date limite initiale fixée pour la remise des offres.

19- Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus à la Mairie d'Akono, Service Technique, SIGAM BP : 02 Akono, tél 696 54 22 97 ou en ligne sur la plateforme du Journal des Marchés (JDM).

20- Signature de la lettre commande

À l'issue de l'examen des offres, de la proposition du choix des attributaires par la CIPM/CAK de et du choix définitif du Prestataire par l'Autorité Contractante, la Lettre-Commande est souscrite par l'Entrepreneur et signée par l'Autorité Contractante qui est de cinq (05) jours ouvrables à compter de la date de souscription de l'attributaire du projet de Marché ou de Lettre Commande.

21-Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes, tentative de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP), SMS ou appel aux numéros suivants : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48.

RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX-TRAVAIL-PATRIE

RÉGION DU CENTRE

DÉPARTEMENT DE LA MEFOU-ET-AKONO

COMMUNE D'AKONO

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE-WORK-FATHERLAND

CENTRE REGION

MEFOU-AND-AKONO DIVISION

AKONO COUNCIL

INTERN TENDER'S BOARD

NOTICE OF NATIONAL OPEN CALL FOR TENDERS

NO. 001/AONO/J12.02/CAK/CIPM/2026 OF FEBRUARY 05TH 2026, UNDER EMERGENCY PROCEDURES FOR THE CONSTRUCTION AND RECONSTRUCTION OF CERTAIN COLLAPSED ENGINEERING STRUCTURES IN THE COMMUNE OF AKONO, MEFOU-ET-AKONO DEPARTMENT, AND CENTRAL REGION.

- LOT 1: RECONSTRUCTION OF A COLLAPSED BRIDGE OVER THE OSSOE MIMBANG RIVER (12 M) WITH ACCESS IMPROVEMENTS ON THE MEZALI-MFIDA MUNICIPAL ROAD
- LOT 2: RECONSTRUCTION OF A COLLAPSED BRIDGE OVER THE OSSOE KOBOK RIVER (9 M), WITH ACCESS IMPROVEMENTS ON THE ROAD

FUNDING: Ministry of Public Works Budget, Fiscal Year 2026

1- Purpose of the National Open Call for Tenders:

The Mayor of the Commune of Akono (Contracting Authority) is launching, as an emergency procedure, a National Open Tender for the construction and reconstruction of certain collapsed structures in the Commune of Akono, Mefou-et-Akono Department, and Central Region.

- Lot 1: Reconstruction of a collapsed bridge over the Ossoe Mimbang River (12 m) with improvements to access on the Mezali-Mfida Communal Road;
- Lot 2: Reconstruction of a collapsed bridge over the Ossoe Kobok River (9 m), with improvements to access on the road.

2- Consistency of the work

The work, subject of this Call for Tenders, includes the following operations:
This work will consist of the improvement and maintenance of the road sections concerned. This will involve a combination of High-Intensity Equipment (HIEQ) and High-Intensity Labor (HIMO) methods. The aim is to prioritize the use of local labor from communities living along the roads in order to maximize the project's economic benefits for these populations. In this regard, the involvement of road committees established within the project framework will be highly valued.

This work includes the following operations, although this list is not exhaustive:

- SERIES 000: INSTALLATIONS;
- SERIES 100: CLEANING AND EARTHWORKS;
- SERIES 300: SANITATION AND DRAINAGE;
- SERIES 400: ENGINEERING STRUCTURES;
- SERIES 500: SIGNAGE AND SAFETY EQUIPMENT;
- SERIES 600: MISCELLANEOUS.

bidding documents. The fee is 1% of the estimated total cost, including all taxes (TTC), of each lot, in accordance with the applicable decree. The security must be valid for thirty (30) days beyond the initial bid validity period.

The absence of a bid security issued by a first-class bank or a first-category financial institution authorized by the Ministry of Finance to issue guarantees for public procurement will result in the outright rejection of the bid. A bid security submitted but unrelated to the tender in question will be considered missing. A bid security presented by a bidder during the bid opening session will be inadmissible. The absence of the stamp at the current rate and accompanied by a deposit receipt issued by the CDEC.

N° DU LOT	DESIGNATION	ESTIMATED COST	AMOUNT OF THE DEPOSIT (CFA FRANCS)
1	RECONSTRUCTION WORK ON A COLLAPSED BRIDGE OVER THE OSSOE MIMBANG RIVER (12 M) WITH ACCESS IMPROVEMENTS ON THE MEZALI-MFIDA MUNICIPAL ROAD.	122 171 625 (One hundred twenty-two million one hundred seventy-one thousand six hundred twenty-five) CFA francs	1,221,716 (One million two hundred twenty-one thousand seven hundred sixteen) CFA francs
2	RECONSTRUCTION WORK ON A COLLAPSED BRIDGE OVER THE OSSOE KOBOK RIVER (9 M), WITH ACCESS IMPROVEMENTS ON THE ROAD.	158 914 685 (One hundred fifty-eight million nine hundred fourteen thousand six hundred fifty-five) CFA francs	1 589 147 (One million five hundred eighty-nine thousand one hundred forty-seven) CFA francs

10. Consultation of the tender documents

The physical version of the documents may be obtained at the [Tender Document Collection Point (SIGAM, Technical Department (SIGAM)), P.O. Box: 02 Akono, Tel. 696 54 22 97] from the date of publication of this Notice, upon payment of a non-refundable fee of two hundred thousand (200 000) CFA francs and two municipal stamps, payable to the Akono Municipal Revenue Office.

11. Obtaining the tender documents

The physical version of the tender dossier may be obtained from the [place of withdrawal of the tender dossier (Service (SIGAM), Service Technique (SIGAM)), BP: 02 Akono, Tel 696 54 22 97)] as soon as this notice is published, on payment of a non-refundable sum of two hundred thousand (200 000) CFA francs and two communal stamps, payable to the Akono Municipality Revenue Office.

12- Delivery and presentation of tenders:

Bids, written in French or English, must be submitted in seven (7) copies, including one original and six (6) copies marked as such, to the Akono Town Hall no later than **March 10th 2026 at 10:00 AM** (local time), and must bear the following inscription:

"OPEN NATIONAL TENDER"

No. 001/AONO/J12.02/CAK/CIPM/2026 OF FEBRUARY 05TH 2026, UNDER EMERGENCY PROCEDURES FOR THE CONSTRUCTION AND RECONSTRUCTION OF CERTAIN COLLAPSED ENGINEERING STRUCTURES IN THE COMMUNE OF AKONO, MEFOU-ET-AKONO DEPARTMENT, AND CENTRAL REGION.

• LOT 1: RECONSTRUCTION OF A COLLAPSED BRIDGE OVER THE OSSOE MIMBANG RIVER (12 M) WITH ACCESS IMPROVEMENTS ON THE MEZALI-MFIDA MUNICIPAL ROAD

- Achieving less than 70% in the evaluation of the essential criteria;
- Absence of a quantified unit price in the financial offer;
- Absence of a quantified price in the breakdown;
- Absence of the dated and signed Integrity Charter;
- Absence of a dated and signed declaration of commitment to respect environmental and social clauses.

15.2 Essential qualification criteria

The essential criteria will be assessed in a binary fashion (yes or no). The essential criteria relating to the qualification of candidates concern:

- 1) A signed site visit certificate and report;
- 2) Company References
- 3) Staff Qualifications and Experience
- 4) Proposed Equipment
- 5) Methodology, Planning, and Deadlines
- 6) Financial Capacity
- 7) Work Execution Program
- 8) General Terms and Conditions of Contract (CCAP) duly initialed on all pages, dated, signed, and stamped on the last page
- 9) Technical Specifications (CCTP) duly initialed on all pages, dated, signed, and stamped on the last page.

16- Award:

The Contracting Authority or the Delegated Contracting Authority will award the contract to the bidder whose offer meets the required technical and financial qualification criteria and whose offer is evaluated as the lowest, including any proposed discounts.

Note: The candidate may be awarded both (2) lots.

17. Maximum number of lots:

A candidate may submit a bid for one or more lots, but may be awarded both (2) lots. If a bidder submits the lowest bid for both (2) lots, the Contracting Authority or the Delegated Contracting Authority will award said lots to that bidder according to the conditions stipulated in the Tender Specifications.

18. Bid validity period

Bidders remain bound by their bids for ninety (90) days from the initial deadline for submitting bids.

19- Additional information

Additional information can be obtained from the Akono Town Hall, Technical Department, and SIGAM BP: 02 Akono, phone 696 54 22 97 or online on the Public Procurement Journal (PPJ) platform.

20- Signing the order letter

Following the review of bids, the proposal of the selected contractors by the CIPM/CAK, and the final selection of the Service Provider by the Contracting Authority, the Purchase Order is signed